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En varm kartoffel

I en skrivelse til kredse og sammenslutnin
ger sætter DFIF’s kursusudvalg spørgsmåls
tegn ved, om ikke forbundet har behov for  
uddannelse.

Baggrunden for dette spørgsmål skal ses i 
relation til, at det i den udsendte skrivelse 
af 5. september fremgår, at det ser ud til, 
at man må aflyse et sted mellem 60 og 90 
pct. af alle planlagte kurser for efteråret 
1982 på grund af manglende tilslutning.

I skrivende stund viser beregningerne, at 
den samlede aflysning skulle blive på om
kring 50 procent.

En så markant aflysning har man ikke 
set mage til tidligere i forbundets historie. 
Kursusudvalget er rystet over denne udvik
ling, men kan umiddelbart ikke give nogen 
forklaring på de manglende tilmeldinger.

Men det er også bemærkelsesværdigt at 
konstatere, at samtlige kurser, der er place
ret øst for Storebælt har måttet aflyses. Det 
er en kendsgerning, som må give anledning 
til overvejelser, når man skal placere frem
tidige kurser. Men det har kursusudvalget 
åbenbart ikke taget med i sine vurderinger 
ved planlægningen af forårets kurser, idet 
man har placeret seks af disse kurser øst 
for Storebælt med tre i efteråret 1982. Det 
er velnok lidt voveligt og optimistisk at pla
cere dobbelt så mange kurser øst for Store
bælt, når man ikke kunne gennemføre et 
eneste af de kun tre planlagte i efteråret 
1982! Men medlemmerne øst for Storebælt 
har altså fået et endnu bedre forårstilbud 
end det var tilfældet i efteråret. Nu er det

så kun et spørgsmål, om man kan leve op 
til det!

Men det er jo  ikke kun på Sjælland, at 
man må aflyse kurser. Det er landet over.

De mange aflysninger må give anledning 
til, at forbundets uddannelsestilbud må ta
ges op til nyvurdering. Der må sættes fokus 
på strukturen.

Man kan vel ikke forestille sig, at marke
det er mættet. Men en nedskæring af de 
enkelte kurser kunne være en af løsninger
ne. Det er ikke tilbuddene, der er noget i 
vejen med. - Men hvad er det så?

Kursusudvalget har tidligere overfor sam
menslutningerne givet udtryk for, at det var 
udvalgets opfattelse, at dem der tog på in
struktørkursus i mange tilfælde ikke gjorde 
det for at blive eller virke som instruktør, 
men for at pleje egne færdigheder. Det 
kunne jo  være, at det er disse udtalelser, 
der nu har bundfældet sig!

Men de økonomiske stramme tider taget 
i betragtning, har måske også været med
virkende til den manglende tilmelding til 
vore kurser.

Vi må se i øjnene, at forbundets uddan
nelsestilbud er blevet en varm kartoffel, 
som er kommet op af en kogende gryde for  
at blive spist. Eller sagt på en anden måde, 
tiden er nu inde til at rette blikket mod 
kursusstrukturen og uddannelsestilbuddene 
i DF1F. - En mundfuld af en opgave, som 
bør løses på forbundsplan og i kursusudval
get, men også i samarbejde med græsrød
derne, som trods alt har fingeren på pulsen.

-jr.
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Officielt
fra
DFIF

— Kolding Firma Sport har fået be
vilget et DFIF lån på kr. 75.000 til 
køb af en idrætshal.

— Sønderborg Firma Sport har til 
indkøb af minigolfbane fået bevilget 
et DFIF lån på kr. 11.000.

— Der var ved ansøgningsfristens 
udløb tilgået forbundet tre ansøg
ninger om S/48-legatet 1982. Legat
komiteen udpeger det heldige DFIF 
medlem, som en gang i efteråret 
1982 skal modtage legatet. Man un

dres forøvrigt over, at sammen
slutninger og kredse er så tilbagehol
dende med at indstille deres dygtige 
ledere til S/48-legatet.

— Forbundsstyrelsen har vedta
get, at konsulent Jens Boe skal på 
besigtigelsesvisit i England, for at se 
på forholdene vedr. arrangementet af 
Europa-Sportsfesivalen 1983. Hans 
besøg skulle medvirke til, at forbun
det i større udstrækning kan give en 
god vejledning til de DFIF-klubber, 
som agter at sende deltagere til 
sportsfestivalen 1983.

— DFIF-Centret får efterhånden 
flere og flere besøgende/gæster i for
bindelse med bl.a. kurser m.v., og 
man har været nødsaget til at indkø
be 40 nye dyner for at kunne modta
ge nogle store arrangementer. Se iøv- 
rigt i bladet om de nyeste tilbud til 
DFIF-medlemmerne om weekend
ophold og miniferie m.v. på DFIF- 
Centret.

— Følgende mødeterminer har 
styrelsen vedtaget for 1983:

DFIF’s formandsmøde afholdes den 
29.-30. oktober og 
DFIF’s forbundsrådsmøde afvikles 
den 25.-26. februar og den 20. sept.-
l. okt.

— Aktivitetsudvalget har fået til 
opgave, at søge samarbejde med 
Dansk Atletik Forbund om stafetløb 
for firmahold m.v. Samarbejdet er 
kommet i stand gennem Finn Hage
dorn, Viborg, der udover at være 
formand (i fritiden) for Viborg Fir
ma Sport også er konsulent i Dansk 
Atletik Forbund. Det bliver spæn
dende at følge resultatet af et evt. 
samarbejde mellem DFIF og DAF.

— Budgettet for 1983 er for tiden 
under udarbejdelse, og vi skal i den 
forbindelse henlede opmærksomhe
den på, at sammenslutningernes op
lysninger om aktiviteter i 1981/82
m. v. skal være tilsendt forbundskon
toret senest den 1. november 1982. I 
modsat fald er der risiko for, at til
skuddet i 1983 vil blive reduceret.

Ej gon Bertelsen.

Opfordring fra
bordtennis
sektionen
For at få så korrekte tilmeldinger 
som muligt til kreds- og landsstæv
ner, vil bordtennissektionen hermed 
gerne rette en henvendelse til alle 
klubber, sammenslutninger og amts
kredse.

Man skal være opmærksom på, at 
der ikke mere skal udfyldes registre
ringsbevis for spillere til kreds- og 
landsstævner. Samtidig gør sektio
nen opmærksom på, at der er sket 
ændringer i individuel turnering.

Doubler skal være sammensat af 
spillere fra samme klub. Hver spiller 
kan højst tilmeldes i to (2) kategori- 
er/klasser.

Det henstilles endvidere til de an
svarlige ledere rundt omkring, at 
sørge for at spillerne er korrekt til
meldt, da der har været fejltilmel
dinger i de seneste sæsoner. Man 
skal også være opmærksom på, at 
spillerne på et hold skal komme fra 
samme klub.

Bordtennissektionen opfordrer 
endvidere alle til at læse DFIF’s røde 
håndbog, der indeholder turnerings- 
og spilleregler, (inden der foretages 
tilmelding), således at vi undgår for
kerte tilmeldinger til landsstævnet i 
1983.

Med disse ord vil bordtennissekti
onen sige på gensyn til landsstævnet 
den 26.-27. marts 1983 i Odense.

Hans Erik Jørgensen, 
Bordtennissektionen.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Old boys med ved sommerlands
stævnet i håndbold for første gang

I både sol og tåge blev sommerlands
stævnet i håndbold og fodbold i år 
afviklet på Sjælland med Slagelse 
Firma Sport som arrangør.

Efter flere års indbydelse - men 
uden held - deltog der i år for første 
gang ved sommerlandsstævnet old 
boys hold i håndbold. Der var til
meldt tre hold, som kom fra hen
holdsvis Ålborg, Sønderborg og Sla
gelse. Fra håndboldsektionens side 
håber man nu på, at man har fået 
»vækket« old boys spillerne, således

at de er med ved sommerlandsstæv
net i årene fremover.

Den kraftige tåge der i perioder 
lagde sig over banearealet gjorde 
banerne våde og glatte. Det bevir
kede bl.a., at man desværre blev vid
ne til alt for hårdt spil ind imellem - 
specielt i håndbold.

I såvel dame- som herrerækken i 
håndbold blev landsstævnevinderne 
kåret blandt nye hold, som for første 
gang blev landsstævnevinder. På 
grund af diskvalifikation, blev der i

håndbold givet et par karantæner.
For fodboldens vedkommende 

forløb programmet planmæssigt 
uden protester.

Både det sportslige og det arrange
mentsmæssige forløb tilfredsstillen
de. Vejret var det meste af tiden godt 
og solrigt. Dommerne var gode, og 
det samme var både hånbold- og 
fodboldbanerne.

Aftenfesten om lørdagen i Vest- 

Fortsættes næste side

FIRMAIDRÆT 5



SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

hallen havde den rigtige firmasports
stemning over sig med både god 
mad, sang og dans så det var en for
nøjelse. - Det var et landsstævne, 
hvor de stolte traditioner blev holdt i 
hævd.

Til næste år afvikles sommer
landsstævnet i Nyborg lørdag den 
17. og søndag den 18. september.
Resultaterne ved landsstævnet blev:
Håndbold
Damer:
1. C.S. Sport, Slagelse.
2. KAB, Næstved.
3. CIK 74, Esbjerg.
Herrer:
1. Østbirk Bygn. Industri.
2. Lærerne, Køge.
3. Jydsk Telefon.
Old boys:
1. Danfoss, Sønderborg.
2. Politiet, Slagelse.
3. Ålborg Værft, Ålborg.

Fodbold
ll-mands:
1. KAB, Næstved.
2. Sygehuset, Odense.
3. Rimas, Ringsted.
7-mands:
1. Posten, Nakskov.
2. B.J. Bolighus, Tønder.
3. Eberharts Pølsefabrik, Ikast. 
7-mands old boys:
1. Novo, Kalundborg.
2. Brdr. Gram, Haderslev.
3. Værftet, Frederikshavn.
7-dames:
1. Midtbank, Ikast.
2. Kommunen, Esbjerg.
3. Rådhuset, Silkeborg.
5-mands:
1. Fjerkræslagteriet, Struer.
2. Handelsbanken, Sønderborg.
3. Rockwool, Roskilde.
5-dames:
1. Sjællandske Bank, Ringsted.
2. Brdr. Gram, Haderslev.
5-mands old boys:
1. Diderichsen, Tønder.
2. Handelsskolen, Slagelse.
3. Wittenborg, Odense. -jr.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Som det ses på modsatte side, så havde Novo fra Kalundborg fans og heppere med. Om det var grunden til, at Novo blev landsstæv
nevinder i 7-mands fodbold i old boys vides ikke. l)er blev gået til opgaverne med liv og sjæl. Nogen spillede, mens andre sørgede 
for de våde varer til efter kampene. Manden med de to kasser er Hans Kargård fra den arrangerende sammenslutning. - Du kan 
godt rejse dig, jeg har klaret dit skud, synes målmanden at sige til den liggende og tidligere landsholdsspiller Heine Sørensen.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Et hold ikke-aktive håndbolddamer 
blev landsstævnevinder
Det var C.S. Sport fra Slagelse. Det er bemærkelsesværdigt og 
første gang det er sket ved et sommerlandsstævne

Spørgsmålet om aktive og ikke-akti
ve spillere på både lokal, kreds og 
landsplan har med jævne mellemrum 
været drøftet. Der har været talt bå
de for og imod, men det er endnu ik
ke lykkedes at komme igennem med 
tanken om at udelukke de aktive til 
fordel for de ikke-aktive.

Der er dog endnu en enkelt undta
gelse. I Slagelse Firma Sport har 
man i mere end 10 år udelukket de 
aktive spillere i den lokale firma
sportsturnering. Det gælder dog ikke 
old boys og old giris spillere. Denne 
regel har man også fastholdt, når det 
gælder deltagelse ved både kreds- og 
landsstævner.

- Da vi indførte denne regel, gav 
det naturligvis anledning til diskus
sion, fortæller formanden for Slagel
se Firma Sport Poul Erik Nielsen. 
Fra modstandernes side fremførte 
man bl.a., at det ville betyde en med
lemstilbagegang. Men efter en kort 
overgangsperiode skete der netop 
det stik modsatte. Medlemstilgangen 
voksede. I dag har Slagelse Firma 
Sport omkring 2.500 aktivitetsmed
lemmer fordelt i omkring 90 klub
ber.

- Vi har ved flere lejligheder op
fordret DFIF og andre sammenslut
ninger til at udelukke de aktive. Men 
endnu uden held.

Firmaidræt er motionsidræt, hvor 
det primære må være at sætte delta
gelsen og samværet i højsædet frem
for at vinde for enhver pris. Men det 
er jo ingen hemmelighed, at når man 
skal samle et hold, så retter man i 
første omgang blikket mod de bedste 
spillere. Og det er generelt de aktive

spillere, som bliver udtaget først, 
idet de mange gange er bedre rustet 
end de ikke-aktive.

- Det er helt imod firmaidrættens 
idé. De aktive får jo deres lyst styret i 
andre foreninger i forvejen. Hvorfor 
skal de så optage pladsen for motio- 
nisterne og de ikke-aktive, spørger 
Poul Erik Nielsen.

Selv om vore hold og spillere er 
handicappet når de deltager ved 
kreds- og landsstævner, så deltager 
vi flittigt alligevel, og vi har da også 
klaret os hæderligt ind imellem, un
derstreger Poul Erik Nielsen.

Og det har han ret i. Det kulmine
rede ved sommerlandsstævnet i år, 
hvor et hold ikke-aktive håndbold

damer fra C. S. Sport i Slagelse blev 
landsstævnevinder. Glæden var na
turligvis stor, og det skyldes måske 
også, at det flotte resultat blev opnå
et på hjemmebane, idet landsstævnet 
jo som bekendt blev afviklet i Slagel
se.

Det er første gang ved et sommer
landsstævne, at et ikke-aktivt hold er 
blevet landsstævnevinder. Et flot og 
bemærkelsesværdigt resultat, der 
måske kan give anledning til, at man 
ikke glemmer Slagelses tanke om 
udelukkende at benytte ikke-aktive 
spillere ved både lokale turneringer 
men også ved kreds- og landsstæv
ner!

-jr-

Formanden for DFIF’s håndboldsektion Knud Busch og Hans Kurt Arnsted fra Sla
gelse uddelte præmier og trøjer til landsstævnevinderne i damehåndbold, - de ikke ak
tive damer fra C.S. Sport i Slagelse.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Smil med os og vær lidt 
overkåd, vi er i samme båd
Linierne er hentet fra Slagelses slag
sang, som gjaldede igennem Vesthal
len i Slagelse, da DFIF afholdt sit 
landsstævne i håndbold og fodbold.

Formanden sang for og deltagerne 
stemte i. Begejstringen antog højder, 
som selv Mount Everst ville misun
de. Op på stolene, fat under side-

Der var mad i lange haner, som blev hå
ret ud igen. De 3.200 frikadeller, som var 
blevet sat på bordene, blev langt fra alle 
spist. Og så blev der sunget. Navnene på 
de to søde piger fik vi desværre ikke. På 
det nederste billede er det fra venstre 
Ringsted-formanden Egon Thomsen, 
Kirsten Nygård, Slagelse samt Viborgs 
formand Finn Hagedorn, der alle yder 
deres bedste.

mandens arme, og syng med:
»Syng med os, der er da nok at 

smile af, og du når milevidt, hvis du 
kan smile lidt, det bli’r en dejlig 
dag».

Det blev en dejlig dag, og da helt

specielt en dejlig aften. Et arrange
ment som DFIF og Slagelse stod som 
disponenter for.

Et hip til Slagelse, og et hip til fir
maidrætten - det går den rigtige vej.

Finn Flagedorn.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Tågen generede skytterne 
ved landsstævnet i Vojens

Sommerlandsstævnet på 50 meter 
skydning blev afviklet i Vojens Sky- 
decenter, med Haderslev Firma 
Sport som arrangør.

Det var et godt landsstævne, hvor 
det administrative og organisatori
ske kørte upåklageligt. Det samme 
gjorde aftenfesten om lørdagen. Ar
rangørerne fortjener ros for hele ar
rangementet.

Når dette er sagt, så blev der fra 
flere sider udtrykt utilfredshed med, 
at man afviklede stævnet med faste 
skydetider. Hvis man havde benyttet 
sig af flextid, som man gør de fleste 
steder, så havde man hele tiden haft 
mulighed for at putte skytter ind på 
ledige baner. Derved kunne man må
ske også have afviklet stævnet på en 
kortere periode!

Generet af tåge
Både lørdag og søndag var de tre 

første skydehold meget generet af en 
tæt tåge. Det accepterede skytterne, 
selv om der var enkelte, der klagede 
over tågen og den forskelsbehand

ling det medførte i forhold til de 
skytter, der skulle skyde senere.

Stævneledelsen kunne naturligvis 
kun beklage dette. Og det kunne de 
samtidig gøre med god samvittighed, 
idet reglerne foreskriver, at man har 
mulighed for at klage inden skydnin
gen påbegynder eller under selve 
skydningen. Og det var der ingen der 
havde gjort. Det kunne godt tyde på, 
at skytterne ikke kendte disse regler 
godt nok!

Hvis man nu havde benyttet sig af 
flextid, havde man haft mulighed for 
at udsætte skydningen på grund af 
tågen. Man kan velnok sige, at det 
menneskelige er tilsidesat en smule i 
en sådan situation, når man kører 
med faste skydetider!

Der deltog 387 skytter i landsstæv
net. Det er omkring 50 flere end sid
ste år. Der forelå afbud fra ca. 20 
skytter, hvilket er en halvering i for
hold til sidste år i Esbjerg. Det er en 
glædelig udvikling, som man kun 
kan håbe vil fortsætte, understreger 
DFIF’s skydesektion.

Resultaterne fra landsstævnet blev: 
Dam e A:
1. Margit Frederiksen, Andels

slagteriet, Skive, 150,7.
2. Gyda Holving, Brdr. Gram, 

Haderslev, 149,11.
3. Anne Lise Lauritzen, Brdr.

Gram, Haderslev, 149,7.

Billedet på denne og næste side viser tydeligt, at man koncentrerer sig både under og 
efter skydningen.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Dame B:
1. Jytte Poulsen, Flådestationen, 

Korsør, 148,6.
2. Anne Olsen, KTAS,

Næstved, 147,4.
3. Birgit Larsen, Roulund,

Odense, 146,8.
Klasse A:
1. Kuno Jensen, KTAS,

Næstved, 146,8.
2. Kjeld Johansen, Brdr. Gram, 

Haderslev, 146,6.
3. Preben Holdensgaard, Brdr. 

Gram, Haderslev, 145,4.
Klasse B:
1. Leif Kristensen, Tulip,

Grindsted, 145,8.
2. Conny Andersen, Nottelmann, 

Haderslev, 145,2.
3. Anders Bach, Gerni,

Randers, 144,5.
Klasse C:
1. Gunther Johansen, JSF, 

Fredericia, 141,7.
2. Eivind Griepentrog, Brdr. Gram, 

Haderslev, 140,4.
3. Benny Jespersen, Skærbæk- 

værket, Fredericia, 139,3.
Klasse D:
1. Frank Lyngsø, DKL,

Kolding, 141,2.
2. Hans Peter Sørensen, DKL, 

Koising, 140,4.
3. Knud Erik Laursen, Thor, 

Randers, 139,4.

HOLDRESULTATER:
Klasse A:
1. Brdr. Gram, Haderslev, 434.
2. Scandia, Randers, 428.
3. Nobby, Viborg, 427.
Klasse B:
1. Carmen, Kalundborg, 421.
2. Brdr. Gram, Haderslev, 414.
3. Gerni, Randers, 413.
Klasse C:
1. DLG, Korsør, 408.
2. Danish Crown, Haderslev, 408.
3. T.M. Line, Randers, 401.

Klasse D:
1. DKI, Kolding, 416.
2. Brdr. Gram, Haderslev, 392.
3. Skovflis, Skjern, 387.
Dame klasse A:
1. Brdr. Gram, Haderslev, 443.
2. Andelsslagteriet, Skive, 443.
3. Richard Nissen, Odense, 439.
Dame klasse B:
1. Kirk, Horsens, 428.
2. Brdr. Gram, Haderslev, 427.
3. T.K., Slagelse, 419.
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SOMMERLANDSSTÆVNET 1982

Motionsaktiviteter ved landsstævnet 
i lighed med håndbold og fodbold
Det foreslår aktivitetsudvalgets formand Kaj Larsen efter forsøget med 
alternative aktiviteter ved sommerens landsstævne

Jeg har overværet/deltaget i DFIFs 
landsstævne i Slagelse 18.-19. sep
tember 1982.

Anledningen var, at jeg på aktivi
tetsudvalgets vegne skulle stå for 
motionsaktiviteter, der som alterna
tiv til disciplinerne ved stævnet i 
øvrigt, fodbold og håndbold, skulle 
tilbydes familier, tilskuere, heppere 
og de deltagere, der havde lyst til at 
fordrive tiden på en sund og fornuf
tig måde, mens man ventede på at 
ens favoritter eller man selv kom i il
den på fodbold- og håndboldbaner
ne.

Jeg var der.
Motionstilbudene var der.
Hvor var deltagerne til disse akti

viteter?
De var ved sidelinierne af hånd

bold- og fodboldbanerne, hvor deres 
kammerater og modstandere dystede 
for fuld kraft både lørdag og søn
dag.

Da der nok ikke var mange tilste
de, der ikke var direkte involveret i 
boldspillene, kan man vel ikke for
tænke nogen i, at de gik op i det med 
liv og sjæl og ikke tænkte på de ud
mærkede aktiviteter, der var tilrette
lagt ved siden af.

Hvad var der da galt med tilbud- 
det?

For mig at se er det ikke de tilbud
te aktiviteter, der er noget i vejen 
med, og de, der har deltaget i mini- 
orientering, motionsvolley, frisbee- 
golf eller motionsbingo, kan for
mentlig gi’ mig ret heri.

Som så ofte før, når gode ideer går 
skævt, finder man en forklaring på 
fænomenet.

I dette tilfælde forudsatte man, at 
der var heppere og andre tilskuere 
tilstede, som kunne deltage i de al
ternative aktiviteter.

Det var ikke tilfældet, så hvorfor 
ikke gå den anden vej, og lave moti
onsaktiviteterne ved DFIFs lands
stævner til aktiviteter, hvortil man 
tilmelder sig på lige fod med fodbold 
og håndbold, i stedet for, at det skal 
kaldes alternative aktiviteter?

På den måde vil der så komme fir
maidrætsmedlemmer, der måske slet 
ikke ved, at der er noget der hedder 
DFIF landsstævner, til at opleve den

specielle stemning, der er, når mange 
mennesker med fælles interesser er 
samlede, for at dyrke disse interes
ser.

Der vil blive rig lejlighed til at se 
på boldspil og andre aktiviteter, og 
måske trækker man nogle kendte 
kammerater hjemmefra med til mo
tionsaktiviteter, mens de alligevel 
venter på næste fodboldkamp?

Hvis DFIFs medlemmer ønsker 
motionsaktiviteter, er undertegnede 
og aktivitetsudvalget klar til næste 
landsstævne og ved andre lejlighe
der. Kaj.

Aktivitetsudvalgets formand Kaj Larsen havde slået familieteltet op i Slagelse for at 
præsentere de alternative aktiviteter ved landsslævnet.
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Kursus-tilbud...
Lederkursus I
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
3.-5. december i Oksbøl (S).

Kursus I er første del af lederud
dannelsen, og der arbejdes med ta
lerteknik i teori og parktik samt i no
gen omfang med notat- og referat
teknik.

Kursusgebyret er 450 kr.

Kursus i foreningsarbejde
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
20.-21. november i Oksbøl.

Kurset henvender sig til alle fore
ningsledere, og der arbejdes med, 
hvordan man får en forening til at 
køre. Kurset gennemføres som et 
samlet foreningsår og behandler 
bl.a.: Foreningsstruktur, generalfor
samling, regnskab, tilskudsordnin
ger, pressekontakt og bestyrelsesar
bejde.

Kursusgebyret er 300 kr.

Økonomikursus
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
20.-21. november i Oksbøl.

Kurset henvender sig især til fore
ningskasserere, foreningsformænd, 
foreningsrevisorer og kommende 
foreningskasserere. Kurset giver del
tagerne indsigt i de forhold, der har 
indflydelse på ledelsen af forenin
gens økonomi, og giver samtidig på 
elementært niveau en indføring i 
regnskab og regnskabsafslutning 
samt budgetlægning i en forening.

Fotokursus
FOTO B-I og B-II
Kurset afvikles i efteråret 1982 som 
følger:
19.-21. november i Grindsted.

Kursus B 1: Fototeknik for begyn
dere. Der arbejdes med de grundlæg
gende principper.
Kursus B 11: Billedjournalistik, for 
ikke-begyndere, med et vis kendskab 
til spejlreflexkameraer.

Kurserne gennemføres i samarbej
de med DDGU.

Kursusgebyret er 400 kr.

Til orientering
Tilmelding til kurserne skal ske gen
nem den lokale bysammenslutning

Bordtennisafdelingen unden FKS- 
Odense indbyder til åbent bordten
nisstævne, det såkaldte Odense- 
stævnet, lørdag den 27. og søndag 
den 28. november i FKS-hallen i 
Odense.

Der er mulighed for at tilmelde sig 
hold og individuelt for damer/- 
herrer, old giris og old boys (35 år).

til DFIF’s kontor senest 30 dage før 
kursets afvikling.

Kursusfolder med detaljerede op
lysninger om kursernes formål, ind
hold, mål samt generelle bestemmel
ser for deltagelse på DFIF’s kurser, 
kan fås ved sammenslutningerne.

Kurser, der er angivet ved et in
deks (N, S, 0) er forbeholdt deltage
re med bopæl i: (N) = de fire nord
jyske amter, (S) = de tre sønderjy
ske amter og Fyn, (0) = amterne øst 
for Storebælt. Dispensation fra den
ne bestemmelse kan gives af kursus
udvalget, hvis særlige omstændighe
der taler herfor.

Ønsker man yderligere oplysnin
ger, så kontakt venligst kursusudval
gets konsulent: Hans Hove Søren
sen, Ilf. (07) 53 13 43. -jr.

Tilmeldingen skal sendes til: FKS- 
bordtennis, FKS-hallen, Tranehøjen 
5, 5250 Odense SV. Sidste frist for 
tilmelding er fredag den 29. oktober 
1982. Der spilles efter DFIF’s regler. 
Program tilsendes de klubber, som 
har tilmeldt spillere omkring den 18. 
november 1982, oplyser FKS-bord- 
tennis. -jr.

Odense-stævnet 
i bordtennis
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Kursusmeninger
Med baggrund i den manglende til
melding og deraf følgende aflysning 
af kurser - specielt øst for Storebælt 
(læs lederen side 3), har vi spurgt 
nogle firmasportsfolk øst for Store
bælt om deres mening om proble
met.

Karlo Andersen, Køge.
Jeg fatter ikke, at interessen og til
meldingen er faldende. Kursustil
buddene er gode og bliver fra DFIF’s 
side også markedsført, som man 
normalt gør den slags ting. Men det 
er mit indtryk, at det er sammenslut
ningerne, der svigter. Det er dem, 
der skal give medlemmerne det sidste 
puf. En bedre omtale i lokale med
lemsblade kunne måske afhjælpe 
problemet en del. Det er trods alt be
grænset, hvem der får forbundsbla
det.

Peter Hurwitz, Nykøbing F.
Det er mit indtryk, at kursusopslaget 
ikke bliver sat op på klubbernes op
slagstavle, som man opfordrer til fra 
DFIF’d side. Og da der er begræn
set, hvem der får forbundsbladet, 
kunne det være en af årsagerne. For 
vores vedkommende afskrækker pri
sen, transport m.v. måske vore med
lemmer, idet vi kun betaler kursus
prisen for vore udvalgsformænd, der 
ønsker at deltage. Vi bør nok ændre 
denne bestemmelse, således at den i 
første omgang også dækker øvrige 
udvalgsmedlemmer.

Jørgen Olsen, Helsingør.
Det er mit indtryk, at man skal have 
en tættere personlig kontakt til med

lemmerne for at få dem gjort interes
seret, Markedsføringen er god nok, 
men man skulle måske forsøge at 
lægge kurserne ud lokalt. I Helsing
ør tilbyder og afholder den lokale 
sportssammenslutning stort set de 
samme kurser som DFIF, og de er 
gratis at deltage på.

Tage Brostrøm, Slagelse.
Markedet er måske ved at være mæt
tet, når det drejer sig om instruktør
kurser. Der skal lægges flere kurser 
ud lokalt. Kurserne i økonomi og 
foreningsarbejde ligger i Oksbøl. 
Det er for langt væk. De skal også ud 
lokalt.

Egon Thomsen, Ringsted.
DFIF har nogle gode kursustilbud. 
De bliver fra forbundets side også 
solgt, som man traditionelt gør. Det 
er vore klubformænd, som ikke sæl
ger kurserne godt nok.

Jørgen Knudsen, Korsør.
Vi har tilmeldt os kurser i Jylland, 
fordi det passede os bedst med det 
øvrige foreningsarbejde. For vores 
vedkommende et det også et spørgs
mål om økonomi, idet vi intet til
skud får fra kommunen for deltagel
se i kurser.

-jr.

FKS-hallen i Odense 
foran udvidelse
Firma Sportsklubbernes Sammen
slutning i Odense (FKS) skal have 
udvidet sammenslutningens hal ved 
sit store sportsanlæg i Højme. Det 
kommer til at koste lidt over 1,2 
mili. kr., og Odense kommune har 
sagt ja til at hjælpe med udgifterne, 
ved at yde et rente- og afdragsfrit lån 
på næsten halvdelen af beløbet.

Udvidelsen bliver på tilsammen 
knapt 225 kvadratmeter. Heraf skal

to trediedele benyttes til omklæd
nings- og baderum, og resten til bl.a. 
depot og lager. FKS-Odense møder 
selv med 265.000 kr. til arbejdet, 
mens Odense kommune som nævnt 
bidrager med lån på det dobbelte el
ler 530.000. Resten af det samlede 
beløb skal optages som kreditfore
ningslån, oplyser formanden for 
FKS-Odense, Alfred Petersen.

-jr.
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Kunne en håndbog aflaste kurser i 
stævne- og turneringstilrettelæggelse

Det mener Jørgen Birkmose, efter at have deltaget på det 
første kursus

Det første instruktørkursus i stævne- 
og turneringstilrettelæggelse blev af
holdt over to weekender i august 
med 8 deltagere.

- Jeg var nok en af dem, som stille
de spørgsmålstegn ved, hvad vi skul
le med et sådant kursus, idet jeg 
mente, at det var overflødigt. - Men 
det var et godt kursus, så jeg har 
måttet revidere min opfattelse, for
tæller Jørgen Birkmose, Ringkø
bing, der var en af de 8 deltagere på 
det første kursus.

Nye personer
Formålet med kurset var at få ud

dannet nogle »miniinstruktører«, 
som derefter skal ud i sammenslut
ninger og kredse og give deres viden 
videre til de personer, som til daglig, 
ved kreds- og landsstævner, beskæf
tiger sig med dette område. Selvføl
gelig er det begrænset, hvad vi kan 
lære de gamle og garvede personer, 
som har beskæftiget sig med stævner 
og turneringer i en menneskealder. 
Men det er heller ikke dem, vi pri
mært henvender os til. Det er hoved
sageligt helt nye personer, som de lo
kale kurser er baseret på, understre
ger Jørgen Birkmose.

Efter at have deltaget på det første 
kursus, er Jørgen Birkmose nu 
blandt dem, som skal ud til kredse 
og sammenslutninger for at give sin 
viden videre. Det er mit indtryk og 
vurdering, at der på forbundsplan 
fremover kun vil være behov for at 
afholde et enkelt instruktørkursus 
om året. Men derudover mener jeg, 
at man også hvert år skal afholde et

Jørgen Birkmose, Ringkøbing.

opsamlingskursus - en slags repeti
tionskursus for de stadig aktive ud
dannede miniinstruktører. På dette 
kursus kunne man bl.a. udveksle er
faringer og ajourføre en udarbejdet 
håndbog i stævne- og turneringstil
rettelæggelse, hvis en sådan blev en 
realitet, og måske samtidig tilføre 
kurset i stævne- og turneringstilrette
læggelse noget nyt.

Jeg så gerne, at de respektive sek
tionsmedlemmer i DFIF’s idrætsaf
deling tilmeldte sig et instruktørkur
sus i stævne- og turneringstilrette
læggelse. Så kunne man måske i fæl
lesskab få udarbejdet en slags hånd
bog i afholdelse af stævner og turne

ringer, foreslår Jørgen Birkmose, 
der er formand for fodboldsektio
nen i DFIF. Han oplyser endvidere, 
at fodboldsektionen har vedtaget at 
prøve at udarbejde en slags skabelon 
til brug for landsstævnearrangører i 
fodbold. Man forventer, at den kan 
ligge klar til brug ved sommerlands
stævnet i 1983.

Hvis vi fik udarbejdet en sådan 
håndbog for samtlige idrætsgrene, 
kunne de påtænkte lokale kurser og
så skæres betydeligt ned rent tids
mæssigt. - Og det ville uden tvivl 
igen betyde en større interesse og til
slutning.

Bør bevares
Miniinstruktørkurset på forbunds

plan bør fortsat bevares, men det 
kunne måske aflastes og afkortes 
tidsmæssigt, hvis der forelå en hånd
bog. - Hvis man fremover påtænker 
at afholde kurserne over to weeken
der (fredag-søndag), i lighed med det 
første, er jeg bange for, at tilslutnin
gen bliver begrænset, slutter Jørgen 
Birkmose. -jr.

Ny takst
DFU’s indefodboldudvalg har i 
skrivelse til DFIF meddelt, at kilo
metergodtgørelsen pr. 1. september 
1982 nu udgør 1,70 kr. -jr.
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Jeg håber snart at 
komme ud i marken
Det understreger Arne Jørgensen, Randers efter at 
have gemmengået det første instruktørkursus i 
stævne- og turnerings tilrettelæggelse

Da jeg tidligere på året i DFIF’s kur
sustilbud så, at der var tilbud om, at 
man kunne få uddannelse som in
struktør i stævne- og turneringstilret
telæggelse, spurgte jeg Tonny An
dersen, kursusudvalget, om det var 
noget for mig. Det mente han, og 
forklarede mig yderligere om kurset.

Da jeg i forvejen har med uddan
nelse at gøre, ville han gerne have, 
om jeg ville melde mig.

Betænkeligheder
Jeg havde dog nogle betænkelig

heder, da jeg ikke er ekspert i spille
regler, hvortil han svarede, at jeg 
skulle lære udvalgsmedlemmer i 
sammenslutninger m.v., at lave tur
neringer og stævner. Fortolkning af

love m.v., er der andre der tager sig 
af, sagde Tonny.

Arne Jørgensen, Kanders.

Derefter besluttede jeg, at jeg ger
ne ville tage til Ry i to forlængede 
weekends i august måned, for at 
blive sat så grundigt ind i stævne- og 
turneringstilrettelæggelsens »myste
rier« at jeg, når jeg får mit undervis
ningsmanual, vil være i stand til at 
videregive min viden til andre firma
idrætsfolk.

Og hvordan gik det så?
Det gik godt. Selvfølgelig er der 

altid et og andet, man er mere eller 
mindre utrilfreds med, men i samvær 
med firmaidrætsfolk går det nu altid 
godt, så alt i alt var det et par gode 
weekends, hvor vi havde nogle lange 
og krævende døgn. Vi lærte en mas
se, men vi havde naturligvis også tid 
til det »sociale samvær«.

Jeg håber, at jeg (og andre af kur
susdeltagerne, mener sikkert det 
samme) må komme »i marken«, og 
virke for, at udvalgsmedlemmerne 
rundt omkring vil få mere viden om 
stævne- og turneringstilrettelæggel
se, så de kan lave deres turneringer 
hurtigere og måske lidt bedre, end 
tilfældet er i dag, hvor jeg er overbe
vist om, at nogle nok bruger ufor
holdsmæssig megen tid på stævne-og 
turneringstilrettelæggelse.

Med venlig hilsen, 
Arne Jørgensen, 

Randers.

EXPRESS ENERGI 
CBNDETBERRB
BTWEREBHTIV
I kraft af sin molekulære opbygning omsættes 
druesukkeret, der er indeholdt i Express 
Energi, umiddelbart til energi-udløsende 
glucose som direkte anvendes af de arbej
dende muskler gennem blodkarrene.

ET KVALITETSPRODUKT FRA OLUF MORK BIO-CHEMIE A/S
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Ingen forventninger - men næste 
gang vil de være meget store

Det er den konklusion familien Bent Henriksen fra Struer er enige om, 
efter at have deltaget i Aktiv Ferie.

Man får bladet først »på sæsonen« 
og ser artiklen omkring Centret, 
hvor to piger fortæller om, hvad et 
Aktiv center også er, man læser det 
to gange, ja også en 3. gang. Det ly
der billigt, er tilbuddet monstro også 
derefter, det kan jo kun konstateres 
på én måde, hvis man skal have sit 
eget ego-trip tilfredsstillet - hvad 
med et besøg!?!

Oksbøl!! - Midt på heden, det ly
der åndsvagt - ingen vand, strand og 
sand, og så endda at bevæge sig i sin 
ferie. Næh, og hvad siger familien, - 
barnet ikke noget problem, så vi 
spørger mor. »Det lyder da meget 
godt«, er svaret - og så snakkede vi 
ikke mere om det.

Efter et stykke tid (efter et studi
um i div. feriekataloger) - det der 
Center, hvad er det i grunden for no
get. Bladet bliver hentet - tror du vi 
kan nå det. Vi prøver - jo, men vi vil 
gerne have besked inden mandag (vi 
ringede torsdag). Efter week-endens 
mange overvejelser havde vi beslut
tet os - Tak, vi vil gerne reservere uge 
27.

Vi mødte op i uge 27, med nul for
ventninger. Lørdag eftermiddag fik 
vi værelse 11 - uden »græsplæne« - 
men der var da stadig »kun« 11 km 
til stranden. Motion, nå ja!!

Spisning - uhm!
Vi mødte til spisning - karbonader 

og dessert! - fortsætter det mon så
dan? Så kan man faktisk godt for
stå, at der er motion med i program
met.

Fællesmøde efter spisningen, hvor 
familierne blev grupperet efter bør

nenes antal og alder, absolut en for
nuftig måde at få startet en ugens 
sammenhold på.

Kirsten, ja hvem er hun, (blad nr. 
6 blev først læst her i firmaet i uge 
30). Det var der ihvertfald ingen, der 
var på Centret i uge 27, der ikke 
fandt ud af. Hun var med overalt, 
kunne bare det hele.

Efter denne start, uden dog at vo
re forventninger var sat helt i top, 
skulle værelset jo ses efter i sømmene 
- bare skønt, rummeligt, velindret
tet, det man har behov for, er der 
bare.

Morgengymnastik nåede vi aldrig. 
Vi deltog i dagens aktiviteter, for det 
er absolut en måde at komme hinan
den ved.

En oplevelse
Vejret var ikke det allerbedste - 

dog undgik vi regn. Der blev ej heller 
sparet på kødgrydernes indhold. 
Fodbold i TV - omkring spisetid - ja 
det må vi jo tale med sportsredaktio
nen om i 1986 (VM i Columbia). Alle 
mødte dog til spisning, selv om kam
pene var nok så spændende.

Tirsdag. Endelig solskin - og så en 
tur til Billund, (dette var bestemt på 
forhånd, da det var en oplevelse vor 
datter havde set frem til før ferien). 
Vi havde søndag ved »samlingen« 
mødt familien Jensen fra Slagelse, 
og vore døtre var blevet perlevenner. 
Deres interesse for Legoland var som 
vores, så vi fulgtes ad, og denne dag 
blev absolut motionspræget, så vor 
samvittighed var ren, da vi mødte til 
et veldækket aftensbord. Bålaften, 
et fornøjeligt arrangement for både

voksne og børn. Bodegaen blev åb
net, og der blev fortalt »historier«.

Onsdag. Lidt overskyet og masser 
af motion. Et par pilsnere i ny og 
næ. (Automaten i forhallen - pris
venlig - ikke for venlig).

Torsdag. Vi var jo forholdsvis tæt 
på den sydlige grænse, så vi hev en 
dag ud af kalenderen for at køre syd
på - igen sammen med vennerne fra 
Slagelse. Det tog hele dagen, så vi 
gik direkte til det dejlige aftenbord 
efter 1. halvleg, Italien - Polen, for 
en gangs skyld var der ingen der hav
de travlt med at komme tilbage. Da
gens skov-høst blev fremlagt - mange 
opfindsomme »B’er« var at skue 
denne aften, og mange mænd kom 
denne aften lidt sent i seng efter 
kampen Frankrig - Vest Tyskland.

Fredag. Oksbøl Open - en herlig 
formiddag for voksne og børn, hvor 
der blev kæmpet og spillet i olympisk 
stil.

Aftenen kan næsten ikke beskri
ves. Det var en oplevelse at høre/se 
hvor opfindsomme børn og voksne 
kan være. Der var optrin - sketches - 
konkurrencer af alle aldersklasser, 
og så var bodegaen åben fot natte
ravne. Den sidste aften i uge 27 skul
le skylles.

Lørdag formiddag. Lidt vemodig, 
men en oplevelse rigere. Vore for
ventninger, som jo var lig 0 fra star
ten, kunne ikke undgå andet end at 
blive indfriet. Næste gang turen går 
til DFIF Aktiv Ferie vil vore forvent
ninger til en uge være meget store. 
For der var klasse og stil over uge 27
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Sekretærtræf på 
forbundskontoret

Omkring 20 sekretærer fra DFIF’s 
sammenslutninger havde taget imod 
forbundets invitation til at deltage i 
et sekretærtræf på forbundskontoret 
i Tåsinge-hallen.

Formålet var bl.a. at give en orien
tering om forbundskontorets daglige 
virksomhed. Da forbundskontorets 
daglige kontakt til sammenslutnin
gerne i mange tilfælde også sker via 
de frivillige eller lønnede sekretærer,

er det også af stor betydning, at man 
kender hinanden lidt bedre end 
f.eks. kun fra en telefonsamtale.

Der blev fra flere sider givet en 
orientering om forbundskontorets 
og forbundets virksomhed i alminde
lighed. Der blev vist rundt i lokaler
ne, der blev vist film, der blev stillet 
spørgsmål, og der blev udleveret en 
stor del af det materiale forbundet 
og sammenslutningerne beskæftiger

sig med i det daglige arbejde samt 
diverse brochurer.

Der blev fra flere sider givet ud
tryk for, at man synes, det var en 
god idé, samt et det bør være en årlig 
tradition. Men der blev også givet 
udtryk for, at der havde været alt for 
kort tid til formålet. Det var f.eks. 
begrænset, hvad deltagerne fik ud
vekslet af erfaringer. - En ting, som 
også er af væsentlig betydning i det 
daglige foreningsarbejde.

Det blev også foreslået, at man 
skulle udvide mødet, således at det 
strakte ^ig over to dage.

Såvel personalet på forbundskon
toret som konsulenterne kan fuldt 
ud tilslutte sig de udtrykte ønsker. 
Det er nu op til forbundsstyrelsen at 
tage stilling til, om man vil imøde
komme de fremsatte ønsker! -jr.

Deltagerne i det afholdte sekretærtræf er 
her fotograferet i lager- og forsendelses
afdelingen på forhundskontoret i Tå
singe-hallen.
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Et sekretærtræf 
der fortjener
gentagelse

Ideen med at samle sammenslutnin
gerns sekretærer til et sekretærtræf 
er en glimrende idé, der fortjener 
gentagelse. Skade, at ikke flere kun- 
ne/ville afsætte en dag til formålet.

Hvad fik vi så dagen til at gå med, 
vil mange sikkert spørge. Ja, det var 
ikke det store problem - tværtimod - 
vi så kontorer, trykkeri m.m.

God orientering
Vi fik en god orientering om man

ge af de ting, der foregår i DFIF. Vi 
fik bl.a. gennemgået en del af de

skemaer, vi har brug for i vort dagli
ge arbejde.

Vi så DFIF-filmen.
Vi fik en god frokost.
Alt i alt en god dag.
Blot alt for kort tid.
Mange har sikkert følt, at de ikke 

fik »fyret« alle spørgsmål af.
Der blev ellers opfordret til at 

spørge, men nogle har måske ikke 
villet »dumme« sig i andres påhør.

Hjemturen gav mig også en del in
formationer, idet vi var seks menne
sker, der delte rejsens glæder, en del

af vejen fra Svendborg til Randers.
Under rejsen gik snakken om, 

hvordan vi gjorde dette og hint ude i 
de forskellige sammenslutninger.

Vi kom også til den konklusion, at 
et »week-end seminar« for sekretæ
rer ville være en god idé. Det skulle 
ikke være vanskeligt, at »udfylde« 
en week-end fra lørdag kl. 13,00 til 
søndag middag/eftermiddag med re
levante emner. Jeg er så naiv at tro, 
at man også ville få fat i nogle flere 
sekretærer, når man skulle mødes i 
en week-end.

Jeg tror også, at årsagen til, at der 
ikke var flere til møde i Svendborg, 
den 30. august 1982 skyldtes, at en 
del af de folkevalgte sekretærer ikke 
kunne/ville afse en dag til dette for
mål.

Jeg er vidende om, at arrangemen
tet af et sådant sekretær-seminar er 
ressourcekrævende, men dette til 
trods, bør man i DFIF alvorligt over
veje at arrangere et sådant seminar.

Arne Jørgensen, 
Randers.

Idrætten har øget 
sin indflydelse i

En undersøgelse foretaget af Dansk 
Ungdoms Fællesråd i forbindelse 
med nyvalgene til de kommunale fri
tidsnævn i foråret 1982 viser, at 
idrætten har øget sin indflydelse i 
nævnene i forhold til valget i 1978.

Undersøgelsen har haft en svar
procent på 100, hvor den i 1978 kun 
var på 86,5 procent.

Af de ialt 927 pladser i fritidsnæv
nene i landets 275 kommuner, be
sætter idrætten de 531. Det svarer til 
57,3 procent mod 52 procent i 1978.

Børne- og ungdomsforeningerne sid
der på 275 pladser svarende til 29,7 
procent mod 31 procent i 1978. Som 
tallene viser, har idrætten øget sin 
indflydelse i forhold til sidste valg, 
mens børne- og ungdomsorganisati
onerne har haft en tilbagegang.

Formandsposten er i 138 tilfælde 
besat af en komunalpolitiker, i 100 
tilfælde af idrætten og i 27 af børne- 
og ungdomsorganisationerne.

En af de ting man slog på inden 
valget fra organisationernes side var,

at man skulle tilstræbe at opnå en 
enig indstilling fra de indstillingsbe
rettigede organisationer.

Enighed i 203 kommuner
Dansk Ungdoms Fællesråd har 

også undersøgt hvordan det så gik. 
Der blev opnået enighed om de ind
stillede kandidater i 203 kommuner 
mod 164 i 1978. I 69 kommuner kun
ne der ikke opnås enighed.

Byrådet har i over halvdelen af de 
tilfælde, hvor man ikke kunne blive 
enige, selv foretaget et valg blandt de 
indstillede kandidater. I lidt over en 
trediedel af tilfældene har man ladet 
flertalsindstillingerne været afgøren
de.

Er alene
Undersøgelsen viser også, at i- 

drætten i 26 af de 275 kommuner er 
alene om at repræsentere initiativta
gerne til fritidsvirksomhed i kommu
nen. -jr.
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Man konkurrerer idrætten ud 
med offentlige midler
Det oplyste DDGU’s formand Arne Rasmussen på organisationens 
årsmøde, med baggrund i problemerne omkring gymnastik i 
aftenskolerne

På DDGU’s årsmøde blev organisa
tionens formand gennem de sidste 8 
år, Arne Rasmussen, genvalgt for en 
ny 2-årig periode uden modkandi
dat. Hans popularitet understrege
des af stemmetallene, der viste 363 
ja-stemmer, ingen nej og kun to 
blanke stemmer.

Midt i glæden og den massive op
bakning meddelte Arne Rasmussen i 
sin takketale, at det var den absolut
te sidste periode for hans vedkom
mende. Det vil altså sige, at DDGU 
skal have ny landsformand om 2 år.

I sin beretning på årsmødet hæfte
de Arne Rasmussen sig specielt ved 
to forhold. Stigningen i antallet 
af aktivitetsmedlemmer er udeluk
kende foregået hos voksne idræts
udøvere, - antallet af børn er, som 
de nærmest foregående år uændret. 
Det bør give anledning til overve
jelse. Antallet af medlemmer, be
skæftiget med ikke-idrætslige ak
tiviteter er faldet med 25 pct. Hvis 
indberetningerne ikke indeholder 
fejlfortolkninger eller tilfældighe
der, må den give anledning til be
kymring, understreger Arne Ras
mussen.

Om fritidsloven sagde Arne Ras
mussen bl.a. - En af vore betydelig
ste baggrundslove er fritidsloven. 
Den samlede idræt og det samlede 
børne- og ungdomsarbejde har gang 
på gang fremhævet, at loven er gan
ske mangelfuld og på visse områder 
ubrugelig. Det gælder specielt inte
ressegruppeordningen for børn og 
unge, der efter den sidste opgørelse 
kun anvendes i 3 pct. af landets 
kommuner, og det gælder tilskuds

ordningen til lejede lokaler, der 
uændret gennem mange år hviler på 
til tilskudsgrundlag på en leje på kr. 
50.- i timen. En leje, der for idræts
hallernes vedkommende er omkring 
fire gange så høj.

Når idræts- og ungdomsarbejdet 
har kunnet eksistere med disse udtal
te og grove mangler i fritidslovgiv
ningen, skyldes det kommunernes 
hidtidige store velvillighed overfor 
foreningerne ved indgåelse af lokalt 
aftalte tilskudsordninger, mente Ar
ne Rasmussen.

Besparelser
De netop foreslåede store bespa

relser på de kommunale budgetter, 
sammenholdt med en række stram
ninger på andre økonomiske områ
der, giver os grund til at frygte, at 
kommunernes hidtidige velvillighed 
ikke længere holder, specielt da fore
ningstilskuddene er ikke-lovbundne 
udgifter for kommunen.

Vi vil kraftigt advare kommuner
ne imod en nedskæring i tilskudene 
til det frivillige idræts- og ungdoms
arbejde.

En følelig indskrænkning af dette 
arbejde vil medføre store sociale og 
andre samfundsmæssige problemer 
og opgaver for det offentlige, under
stregede landsformanden.

Forhandlinger med 
undervisningsministeriet

Vi er villige til at indgå i forhand
linger med undervisningsministeriet 
om mulige besparelser omkring lo

kaleanvisning m.v. Men en direkte 
nedskæring i de kommunale tilskud 
vil betyde en stigning i kontingenter
ne til foreningerne, hvilket igen vil 
vælte den sociale balance i medlems
tilgangen, mente Arne Rasmussen.

Problemerne for vore lokalfore
ninger omkring gymnastik i aften
skolen er stadig ikke løst. Proble
merne er tilspidsede flere steder, og 
Idrættens Fællesråd vil snarest tage 
sagen op overfor den ny kultur- og 
undervisningsminister.

Problemet er ganske kort, at man 
med offentlige midler konkurrerer 
idrætten ud. Og det er ikke små of
fentlige midler, der går til dette om
råde - mange gange flere, end der di
rekte anvendes på afviklingen af fa
get.

Vi ønsker ikke eneret eller patent 
på gymnastik for voksne, men vi øn
sker konkurrence på lige vilkår. En 
knivskarp definition af begrebet 
gymnastik eller motionsgymnastik er 
nok ikke mulig, men en stramning af 
fortolkningen er nødvendig, under
stregede Arne Rasmussen.

Det kan suppleres med en bestem
melse om, at faget ikke kan optages 
på en aftenskoles program uden en 
forudgående forhandling med andre 
initiativtagere til voksengymnastik. 
En sådan bestemmelse ville blive en 
parallel til dem, der er gældende for 
supplerende idrætsundervisning i 
folkeskolen efter § 3, stk. 3, og idræt 
i den kommunale ungdomsskole, 
konstaterede DDGU’s formand Ar
ne Rasmussen på organisationens 
årsmøde.

-jr-
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200 til
træfstævne i 
Odense

I weekenden den 21.-22. august af
holdt FKS-Odense Træfstævne for 
firmaidrætsklubberne i Sønderjyl
lands, Ribes, Vejles og Fyns amts
kredse.

Allerede fredag aften ankom de 
første deltagere til FKS-hallen, hvor 
de rejste deres telte på den til lejlig
heden indrettede campingplads.

I løbet af lørdag formiddag an

kom de sidste deltagere, og præcis 
kl. 13,00 startede stævnet.

Klokken 17,00 sluttede lørdagens 
aktiviteter, og alle gjorde sig klar til 
aftenens store fest i FKS-hallen. Sul
ten var så stor, at der ikke var ret 
mange, der hørte, hvad FKS’s næst
formand havde at sige, da »ta selv 
bordet« allerede var blevet stormet.

Søndag morgen var der lagt en ru
te til en frisk løbetur. Men ikke man
ge havde lyst eller hoved til at tage 
turen. - Heller ikke os, der var ude at 
sætte turen. Vi blev nemlig overhalet 
af de første løbere, inden vi var fær
dige med opgaven, men vi var dog så

langt, at de kunne se hjem, fortæller 
Kaare Johansen fra FKS-Odense.

De omkring 200 deltagere i træf
stævnet deltig aktivt i de mange ak
tiviteter, som omfattede: Fodbold, 
håndbold, badminton, bordtennis, 
skak, skydning, volleyball, krocket, 
svømning, trimbingo, bob, cykel
ringridning, indiaca og naturgolf.

Den anlagte naturgolfbane blev 
flittigt benyttet, og iveren var så stor 
for at sætte banerekord, at det ene
ste uheld under hele træfstævnet ske
te på naturgolfbanen. En person 
kom for tæt på, da en golfkølle blev 
svunget. Det resulterede i et flækket 
øjenbryn.

Flere gav udtryk for tilfredshed 
med træfstævnet. En enkelt deltager 
kunne ikke forstå, hvorfor man ikke 
lagde træfstævnet i skolernes som
merferie. - En weekend er for lidt, en 
uge havde været mere passende, 
mente deltageren.

Fra arrangørernes side er man og
så tilfreds med stævnet. - Vi er mere 
end villige til at arrangere et lignende 
træfstævne, slutter Kaare Johansen 
fra FKS-Odense. -jr.

Nye tilbud fra 
DFIF-Centret

VANGARD
klæ'r dansk idræt
Mange spændende 
modeller i jogging-, 
trænings- og 
fritidsdragter i 
dansk topkvalitet.
Spørg efter 
din nærmeste 
forhandler på 
tlf. 07-14 17 11

Forbundets dejlige center i Oksbøl er 
yderst velegnet til kurser, Aktiv Ferie 
og weekendophold. Det har vi brugt 
centret til i flere år.

Nu er der noget nyt på vej, nemlig 
begrebet Familieweekends. For en 
meget billig penge kan forbundets 
medlemmer udnytte centrets ledige 
kapacitet i weekenderne til en hygge
lig familieweekend. Denne type 
weekends kan kun bestilles fra 14 da
ge før den pågældende weekend.

Og så tilbyder vi også centrets fa
ciliteter til idrætsklubbers trænings
ophold. Samtidig med at vi kan til
byde et dejligt ophold på centret, til
byder vi at hjælpe med at skaffe de 
nødvendige træningsfaciliteter.

Der er til PR-brug fremstillet spe
cielle foldere om: Weekendophold, 
Familieweekends og Træningsop
hold. Disse foldere kan rekvireres 
fra DFIF-Centret.
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Handelsbankens 
Forenings-Service giver 

kassereren mindre arbejda 
skaber bedre overblik 

...og giver høj fleksibel rente.
I størstedelen af landets mange foreninger 
er det administrative arbejde ofte meget 
tidskrævende.

Arbejdet med administrationen af forenin
gen kan lettes betydeligt med Forenings- 
Service, både til gavn for de 
personer som ud
fører arbejdet og 
til gavn for fore
ningen som hel
hed.

Forenings-Service 
kan skræddersys 
til netop Deres 
forening.

Forenings-Service omfatter bl.a.
Foreningskonti som netop Deres 
forening har brug for.
Høj fleksibel rente
Budget der viser de årlige udgifter
Kontingentopkrævning m.v.
Automatiske betalinger
Økonomisk rådgivning
Lånemulighed til større
anskaffelser

Stor eller lille fore
ning - alle kan med 

stor fordel benytte 
Forenings-Service. 
Kom ind i Handels
banken og lad os 
give Deres forening 

et godt tilbud.

altid med i billedet
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Landsstævner
1983

Tilskud 
fra DFIF
Til brug for beregningen af tilskud 
fra DFIF i 1983, er der fra For
bundskontoret udsendt et oplys
ningsskema til sammenslutningerne, 
som i udfyldt og underskrevet stand 
skal være forbundskontoret i hænde 
senest den 1. november 1983. -jr.

Forslag
stoppet
Vi omtalte i forrige og sidste num
mer af FIRMAIDRÆT, at der var 
ændringer på vej vedr. realkreditlån 
til idrætsbyggeri samt en revision af 
fritidsloven.

Da vi i mellemtiden har fået ny 
regering, er disse ændringer forelø
big stoppet. De kan naturligvis duk
ke op igen. Vi skal nok holde læser
ne underrettet, så snart der forelig
ger nyt på de nævnte områder. -jr.

Landsstævnerne er i 1983 placeret 
således:

Vinter:
Badminton:
26.-27. marts i Frederikshavn. 
Billard:
26.-27. marts i Vejle.
Bordtennis:
26.-27. marts i Odense.
Fodbold:
19.-20. marts i Slagelse.

Håndbold:
19.-20. marts i Køge.
Kegler:
19.-20. marts i Kolding.
Skydning:
19.-20. marts i Viborg.

Sommer:
Fodbold, håndbold og skydning:
17.-18. september i Nyborg. Skyd
ningen afvikles i Skallebølle-centret.

-jr-

IDRÆTSMÆRKET 1981
Der er i 1981 erhvervet 14.269 idrætsmærker, der fordeler sig så
ledes mellem de organisationer, der er tilsluttet Idrætsmærket:

Dansk Idræts-Forbund.....................................................  3.413
De Danske Skytte-, Gymnastik- og Idrætsforeninger . . . .  3.141
De Danske Gymnastik-og Ungdomsforeninger.............  4.043
Forsvarets befalingsmænd...............................................  2.234
Forsvarets værnepligtige...................................................  1.024
Hjemmeværnet ................................................................  38
Kvindekorpsene................................................................  67
Civilforsvaret....................................................................  100
Dansk Firmaidrætsforbund.............................................  47

14.107
Politi idrætsmærket..........................................................  162
I a l t ................................................................................... 14.269

De 14.107 idrætsmærker er erhvervet af: 7.025 mænd, 5.016 
kvinder, 1.238 piger og 828 drenge.

Der er hermed pr. 31.12. 1981 erhvervet i alt 560.873 idræts
mærker i Danmark siden stiftelsen af Idrætsmærket den 13. de
cember 1921.

Hertil kommer 2.240 Politi idrætsmærker erhvervet siden det
te mærke blev indstiftet i 1972.

Dansk FirmaldrætsForbund er som indstillingsberettiget med
taget i statistikken.
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Postbesørget avis

32.000 KR. I O VERSKUD
Frederikshavn Firma Klubbers Støt
teforening har afholdt en erhvervs- 
messe i firmaidrættens egen hal i 
Frederikshavn. Selv om det var før
ste gang, at man prøvede noget så
dan, så er der vist ingen tvivl om, at 
man har fået så meget mod på at lave 
en erhvervsmesse, at man vil gentage 
arrangementet til næste år, idet den 
første messe gav et overskud på
32.000 kr., fremgår det af sammen
slutningens medlemsblad.

I »KRYDSILD«
DFIF’s formand Tage Carlsen t.h. 
på billedet var kommet i »krydsild« 
under aftenfesten ved sommerlands
stævnet i Slagelse. Såvidt vi kunne 
høre, drejede det sig om placeringen 
af Europasportsfestivalen i Dan
mark 1985! De to der stillede spørgs
mål var fra v. Christian Hansen og 
Poul Erik Nielsen, der henholdsvis 
er næstformand og formand i Slagel
se Firma Sport.

EFTER LYSER G AM LE  
N U M R E
Redaktøren af Korsør Firma Sports 
medlemsblad, Benny Juul, efterlyser 
i medlemsbladet gamle medlemsbla
de fra sammenslutningen til en sam
ling, som han er ved at etablere. Er 
man i besiddelse af nogle sådanne, 
kan man blot henvende sig til Benny 
Juul.

PARVIS P A S N IN G
På et bestyrelsesmøde i Frederiks
havn Firma Klubber har man beslut
tet, at man i en forsøgsperiode skulle 
prøve at drive cafeteriet ved sam
menslutningens egen hal på frivillig 
basis. 1 den forbindelse efterlyser 
man i sammenslutningens med
lemsblad omkring 60 personer, som 
parvis skal passe cafeteriet een aften 
om måneden. Interesserede bedes 
rette henvendelse til et af bestyrelses
medlemmerne, hvor man også kan 
få yderligere oplysninger.

FO R TJEN T HÆ D ER
I mere end 18 år, heraf de 14 som 
kasserer, har Kolding Firma Sport 
nydt godt af Henning Olesens per
tentlige og samvittighedsfulde arbej
de. Det understregede sammenslut
ningens formand Jørn Godt, da han 
på Henning Olesens 50 års fødsels
dag overrakte ham Kolding Firma 
Sport’s hæderstegn i guld som en be
skeden erkendtlighed, fremgår det af 
sammenslutningens medlemsblad.

FO R B ER ED T PÅ 
FR E M TID E N
Postens Idræts- og Fritidsforbund 
har 40 års jubilæum den 10. februar, 
men først i 1986. Men allerede på 
nuværende tidspunkt har man plan
lagt, at jubilæet skal afholdes i dage
ne fra den 2. til 9. februar 1986, hvor 
hovedarrangementet afvikles i Vejl- 
by-Risskov hallerne, fremgår det af 
organisationens medlemsblad. Kom 
ikke og sig, at man ikke er forberedt 
på fremtiden i postvæsenet.
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